
Univerzita Karlova                                                                       V Praze dne 14. 12. 2017  

Právnická fakulta 

 

Zápis z jednání kolegia děkana (KD) konaného dne 14. 12. 2017 

 

Přítomni: děkan Kuklík, proděkani Beran, Damohorský, Dvořák, Chromá, Prášková, 

Skřejpek, Tomášek, tajemník Hřebejk, předseda AS PF UK Boháč, 

místopředsedové AS PF UK Říha, Staša 

 

                       V úvodu jednání děkan a členové KD přijali družstvo studentů, které obsadilo v silné 

konkurenci 2. místo ve finále mezinárodní soutěže FDI (Foreign Direct Institution Moot Court 

Competition), které proběhlo v Bostonu (USA) ve dnech 1. až 5. 11. 2017. Družstvo tvořili 

studentky 4. ročníku Nikola Klímová, Katarína Kruľová, Zuzana Strnadová a Helena 

Švandová a kouč Michal Stanek. Přijetí se zúčastnili též prof. Šturma a doc. Balaš.      

 

Program:   

• Příprava akreditace 

• Různé 

 

Ad I. 

     Děkan a předseda AS PF UK zevrubně informovali o stavu příprav podkladů pro 

akreditace studijních programů v rámci institucionální akreditace, které je třeba připravit pro 

RUK, a nastínili další postup. Předseda AS UK zaslal členům KD v předstihu ve věci žádosti 

o akreditaci podkladový materiál včetně podrobného harmonogramu; podklady pro MSP je 

třeba dodat na RUK v dubnu 2018 a pro DSP v červnu 2018. V ústním upřesnění zejména 

zdůraznili sporné momenty, ke kterým bude třeba zaujmout stanovisko. 

     Ke koordinaci dalšího postupu s katedrami děkan svolal poradu vedoucích kateder na 21. 

12. 2017 od 13 hod.; členové KD se sejdou na poradě ve 12. hod. 

 

Ad II.      

    děkan: 

• informoval o aplikaci obecného nařízení EP a ER o ochraně osobních údajů 

v podmínkách UK (GDPR). Nařízení se dotýká zpracování osobních údajů nejen 

zaměstnanců, ale i studentů a externích spolupracovníků. Vysoká škola bude muset 

udělat audity zpracování osobních údajů, nově nastavit procesy pro zpracování a 

uchovávání osobních údajů, zřídit nové funkce pověřence pro ochranu osobních údajů 

a další organizační opatření (na informaci navázala proděkanka Chromá) 

• ke stížnostem na úklid po akci „Mikulášský svařák“ děkan zdůraznil nutnost 

dodržování smluvních podmínek ze strany organizátorů; pro příští rok, má-li se akce 

konat, bude třeba dojednat kauci, která by v případě nedostatečného úklidu propadla a 

z níž by se dodatečný úklid financoval 

• informoval o uzavření pojistné smlouvy (č. 2000013835) – dlouhodobé pojištění 

pracovních cest s pojišťovnou ERV, a. s. 



• předložil novelu organizačního řádu, podle které se „mezioborové centrum rozvoje 

právních dovedností“ rozděluje na „centrum právních dovedností“ a na „centrum 

mimosoudního řešení sporů“. KD vyslovilo s návrhem souhlas  

• informoval o postoji rektora UK ke stanovisku oborové rady PF UK ohledně 

využívání hodnocení „C“ 

• informoval o konání Reprezentačního plesu UK dne 12. 1. 2018 v prostorách Paláce 

Žofín 

proděkan Beran: 

• informoval ve věci účelových stipendií 

     proděkan Damohorský: 

• informoval o přípravě dalšího ročníku Letní školy South Texas, který je plánován na 

období 25. 5. 2018 až 6. 7. 2018 (výuka bude probíhat v m. č. 101 a 103) 

• informoval o jednání s Prof. Olivierem de Frouville (UNI Paris II, koordinátor 

programu Introduction au droit français /IDF/ za francouzskou stranu) dne 11. 12. 

2017 na PF UK. Obsahem setkání byla diskuze k dalšímu rozvoji společných vztahů 

s UNI Paris II. Vzhledem k nízkému zájmu o program IDF mezi studenty PF UK 

informoval Prof. de Frouville, že nový běh programu nebude v roce 2018 otevírán. 

Mezi oběma partnerskými akademickými institucemi bude jednáno o možnosti 

vytvoření nového programu, který by nahradil program IDF a byl by nabízen 

v angličtině s určitými moduly i ve francouzštině. Jednání se za PF UK zúčastnili 

děkan Prof. Kuklík, proděkan Prof. Damohorský, Prof. Šturma a Dr. Kohout. 

• informoval, že Vědecká rada PF UK doporučila na svém zasedání dne 7. 12. 2017 

předložit rektorovi UK Prof. Zimovi návrh na zapojení (PF) UK do nově připravované 

Asociace pro kvalitu právního vzdělávání v mezinárodně uznávaném kurzu 

• upozornil na problematiku vydávání rozhodnutí o uznávání kreditů (předmětů) 

splněných v zahraničí pro účely studia na PF UK. Současná praxe, která vyžaduje, aby 

bylo studentovi rozhodnutí doručováno a vyčkávalo se na nabytí právní moci tohoto 

rozhodnutí, je zcela nevyhovující pro účely vykazování výsledků dosahovaných 

v programu Erasmus+ našimi studenty. Jak Národní agentura pro evropské programy, 

tak Evropská komise vyžadují rychlý mechanismus uznávání studijních výsledků 

z Erasmu, a PF UK tak jen velmi obtížně může plnohodnotně plnit svou výkazní 

povinnost, přičemž vykazované údaje jsou do značné míry relevantní i pro objem 

prostředků, které jsou (PF) UK pro realizaci programu Erasmus+ v dalších letech 

přiznávány. 

• informoval o tom, že na základě fakultního doporučení rozhodl RUK nominovat 

v rámci meziuniverzitních smluv studentky PF UK Kláru Burianovou k pobytu na 

UNI de Montréal a Annu Kalašnikovovou na UNI McGill. Student Tomáš Blažek je 

veden jako náhradník na UNI McGill. 

• informoval o sdělení hlavní koordinátorky Central and Eastern European Moot Court 

paní Denise Ashmore (British Law Centre), že z logistických důvodů (vysoké náklady 

na hotely, problém se sponzory) bude pro ročník 2018 tato soutěž konána na UNI 



Wroclaw namísto původní zamýšlené PF UK. Předběžně se uvažuje, že by se akce 

mohla na PF UK uskutečnit přibližně v dubnu 2019. KD návrh uspořádat akci na PF 

UK v dubnu 2019 jednomyslně podpořilo. 

     proděkan Dvořák: 

• informoval o setkání se studenty 5. ročníku, zájemci o DSP (asi 35 účastníků) 

• informoval o hodnotícím dotazníku pro absolventy DSP; z došlých odpovědí vyplývá 

nutnost změny koncepce studia v 1. roce studia 

proděkanka Chromá: 

• navrhla, aby kontaktní osobou za PF UK pro technické řešení problematiky nařízení 

GDPR v rámci Univerzity Karlovy byl Jan Krejčí (OPT). KD vyslovilo s návrhem 

souhlas 

• informovala o uzavření smlouvy se společností www.scio.cz, s.r.o. o spolupráci při 

přijímacím řízení pro ak. rok 2018/2019 

• informovala o konání schůzky pracovní skupiny pro propagaci fakulty vůči 

uchazečům (13. 12. 2017), jejímž hlavním cílem bylo zhodnotit dosavadní propagační 

akce a jejich dopad na aktuální počet přihlášek ke studiu. Vzhledem k tomu, že 

potenciální uchazeči o přijetí jsou ročník narození 1998 a 1999, což jsou demograficky 

nejméně početné ročníky od r. 1990, nelze předpokládat nárůst přihlášek ve srovnání 

s předchozím ak. rokem. Je však nezbytné zintenzivnit propagaci tak, aby nedošlo 

k výraznému propadu. Jednou z možností je placená propagace akcí pro uchazeče na 

sociálních sítích, konkrétně na facebooku. KD vyslovilo souhlas s placenou propagací 

vybraných akcí. 

• informovala, že na návrh studentů začala jednání ohledně možného umístění jednoho 

automatu na kávu a čaj, kde by po dobu zkouškového období bylo možné po 

předložení ISIC/ITIC karty koupit nápoj pouze za nákladovou cenu. KD vyslovilo 

souhlas s pokračováním v jednání.  

     proděkanka Prášková: 

• informovala o schůzce ohledně evidování kurzů CŽV podle OR č. 71/2017, které se 

zúčastnili ing. Potěšil, Mgr. Prouza, pí Kučírková a pí Straková. Schůzka se konala 7. 

12. 2017. Ing. Potěšil sdělil, že rektorát připravuje přihlašování pro kurzy Juridika a 

Univerzitu třetího věku ve zjednodušené podobě. Byl též projednán postoj některých 

objednatelů kurzů Juridika (Komora daňových poradců, státní zaměstnanci 

ministerstva vnitra a ministerstva obrany), kteří nechtějí poskytovat data narození, 

resp. rodné číslo, což je podmínkou pro vystavení osvědčení UK o absolvování kurzu. 

Proděkanka Prášková připraví dopis paní prorektorce Králíčkové, ve kterém bude 

informovat o těchto problémech 

• informovala o nemožnosti přiznání stipendia za vynikající studijní výsledky pro 

úspěšné absolventy Kurzu CŽV (čl. 4 odst. 1 Stipendijního řádu UK, čl. 2 odst. 1 

Pravidel pro přiznávání stipendií na Právnické fakultě Univerzity Karlovy). 

http://www.scio.cz/


• informovala, že v rámci výuky v letním semestru 2018 bylo nabídnuto účastníkům 

U3V zúčastnit se simulovaného ústního jednání. Simulovaný proces připravuje tým 

Street Law pod vedením dr. Michala Urbana ve spolupráci s odbornou garantkou U3V 

dr. Ingrid Galovcovou. Zájem potvrdilo celkem 77 účastníků ze 104 přihlášených 

účastníků U3V 

• v pondělí 11. 12. 2017 proběhlo slavnostní ukončení třísemestrálního kurzu Juridika 

„Právo pro poradenství“. Kurz byl uskutečněn ve spolupráci s Komorou daňových 

poradců. Slavnostního předávání osvědčení úspěšným účastníkům se ve sborovně PF 

zúčastnili: proděkanka Prášková, prof. Karfíková, dr. Vybíral jako odborný garant 

kurzu a zástupci Komory daňových poradců. Na tento ukončený specializační kurz 

naváže další běh, který bude zahájen v lednu nebo únoru 2018.  

     proděkan Skřejpek: 

• informoval, že komise pro udělení Ceny prof. JUDr. Karla Engliše nejlepším 

absolventům společenskovědních fakult UK na zasedání dne 14. 12. 2017 doporučila 

na prvním místě absolventku MSP PF UK Mgr. Martu Vančurovou 

• informoval o podmínkách nákupu knih (podle výkladu ředitelky Ústřední knihovny 

UK) z výzvy 44 – nakupovat je možné pouze elektronické knihy nebo knihy, které již 

byly vydány. Ředitelka Knihovny PF UK vytváří jmenovitý seznam knih, které je 

možné koupit - zejména zahraniční. Finanční prostředky je třeba vyčerpat do poloviny 

roku 2018  

     proděkan Tomášek: 

• poskytl informaci z GA ČR, v níž PF UK zaznamenala úspěch v soutěži vědeckých 

projektů.  Dne 1. 12. 2017 byly vyhlášeny vítězné projekty, které získají podporu GA 

ČR. Ze šesti podaných projektů za PF UK byly k financování přijaty dva tříleté 

standardní projekty: 

• JUDr. Ing. Aleše Borkovce, Ph.D., s názvem: Fiduciární povinnosti (základní 

povinnosti správců cizích záležitostí). Celková podpora na tříleté období činí 

1.817.000, - Kč;  

• Ústavu mezinárodních vztahů, v. v. i., na němž se PF UK podílí jako další účastník, a 

v němž je spoluřešitelkou za PF UK JUDr. Bc. Alla Tymofeyeva, Ph.D., s názvem: 

Lidská práva starších osob. Celková podpora na tříleté období pro PF UK (dalšího 

účastníka) činí 615.000, - Kč.  

• členům KD rozeslal informaci z jednání Komise pro vědu a výzkum ze dne 13. 12. 

2017, které se uskutečnilo za účelem posouzení záměrů projektů a konferencí 

připravovaných do aktuálního kola soutěže SVV pro rok 2018.  

• informoval o personální situaci na oddělení pro vědu, výzkum, edici 

     tajemník: 

• k návrhu tajemníka KD souhlasí s poskytnutím odpovídajících prostor pro VIP hosty 

v budově PF během Novoročního ohňostroje 2018  

• k návrhu tajemníka KD souhlasí s prominutím nájmu za měsíc prosinec 2017 

společnosti REHALAND jako kompenzaci za generální opravu zařízení v pronajatých 

prostorách na PF UK 



• k návrhu tajemníka KD souhlasí s komerčním pronájmem prostor v budově PF ve 

dnech 9. – 11. 2. 2018 pro zázemí k natáčení filmu   

     předseda Boháč: 

• informoval o připraveném zasedání AS PF UK dne 14. 12. 2017  

• informoval o jednání AS UK a jeho komisí  

• AS UK přijal nový vnitřní mzdový předpis, kterým dojde zejména ke zvýšení 

horních sazeb v rámci jednotlivých mzdových tříd; dále byly přijaty oba 

pozměňovací návrhy, které podal (posílení možnosti poskytovat odměny 

namísto dalších platů a možnost poskytovat mzdu splatnou během dovolené na 

žádost v hotovosti před jejím započetím) 

• AS UK schválil principy rozdělení peněžních prostředků mezi jednotlivé 

fakulty; neprošel návrh na započítávání RIV bodů vykázaných v rámci 

fakultních nemocnic, naopak v rámci koeficientu absolventi bylo zohledněno 

studium nenavazujících magisterských studijních programů 

• informoval o vytvoření vzorů pro závěrečné práce, které vyplývají z opatření 

o závěrečných pracích 

     místopředseda Říha: 

• informoval o jednání komisí AS UK 

 

KD souhlasí s přiznáním účelových stipendií: 

• Kateřina Černá za asistenci při studiu ve 4. čtvrtletí r. 2017 (dopis kvestorky UK 

(UKRUK/39439/2017) ve výši 12 960 Kč (refundováno RUK) 

• Gabriela Silovská za asistenci při studiu ve 4. čtvrtletí r. 2017 (dopis kvestorky UK 

(UKRUK/39439/2017) ve výši 8 320 Kč (refundováno RUK) 

• Páleníček Marc na podporu studia cizince na VŠ v ČR za leden a únor 2018, ve výši 

19 000 Kč (refundováno MŠMT) 

• Kristýna Hanušová na doplnění fondu mobility (studijní pobyt na UNI Montréal v LS 

ak. r. 2017/2018, ve výši 10 000 Kč (původní požadavek krácen s ohledem na 

prostředky stipendijního fondu) 

• Svyatoslav Prokhorov na doplnění fondu mobility (studijní pobyt na Lomonosovově 

UNI v Moskvě v LS ak. r. 2017/2018, ve výši 7 000 Kč (původní požadavek krácen 

s ohledem na prostředky stipendijního fondu) 

• Mikuláš Halás za práci pomocné vědecké síly na katedře evropského práva v ak. roce 

2017/2018; v obvyklé výši 

• Anna Matoušková za přípravu zápisů AS PF UK, ve výši 800 Kč; doporučují doc. 

Radim Boháč a Mgr. Michal Říha 

• Alžběta Pospíšilová za přípravu zápisů AS PF UK, ve výši 800 Kč; doporučují doc. 

Radim Boháč a Mgr. Michal Říha 

• Petra Sýkorová za reprezentaci PF UK na Česko-Slovenském kole SVOČ v Brně 13. 

až 14. 9. 2017, ve výši 568 Kč; doporučuje prof. Šturma  

• Hana Šimánová za reprezentaci PF UK na Česko-Slovenském kole SVOČ v Brně 13. 

až 14. 9. 2017, ve výši 598 Kč; doporučuje prof. Šturma 

• Lucie Škapová za přípravu zápisů AS PF UK, ve výši 1 500 Kč; doporučují doc. 

Radim Boháč a Mgr. Michal Říha 



• Jaroslav Ženíšek za práci pomocné vědecké síly na katedře právních dějin v části ak. 

roku 2017/2018; v obvyklé výši pro pomocné vědecké síly 

 

 KD souhlasí se zapůjčením místností (prostor): 

DEBATNÍ KLUB UK: 

• m. č. 38 dne 6. 1. 2018 od 9 do 21 hod. pro jednodenní debatní soutěž v angličtině 

ELSA: 

• m. č. 300 dne 18. 12. 2017 od 17, 30  do 21, 00 hod. pro přednášku dr. J. Šouši 

• m. č. 345, 346 dne 19. 2. 2018 od 9,30 do 17,30 hod. pro zimní školu ELSA na téma 

GDPR (problematika ochrany osobních údajů) 

• m. č. 220, 345, 346 dne 20. 2. 2018 od 9,30 do 17,30 hod. pro zimní školu ELSA na 

téma GDPR (problematika ochrany osobních údajů) 

• m. č. 345, 346 dne 22. 2. 2018 od 9,30 do 17,30 hod. pro zimní školu ELSA na téma 

GDPR (problematika ochrany osobních údajů) 

• m. č. 345, 346 dne 23. 2. 2018 od 9,30 do 17,30 hod. pro zimní školu ELSA na téma 

GDPR (problematika ochrany osobních údajů) 

KD nedalo souhlas s akcí Winter ELSA Law School Gala Reception – slavnostní uzavření 

projektu spojené s předáním certifikátů účastníkům a následným občerstvením v atriu dne 

23. 2. 2018 z důvodu, že na tentýž den je v atriu plánováno ukončení výstavy, dojednané 

s velvyslanectvím Slovinské republiky. Věcně KD proti akci ELSY nemá námitek, je 

třeba vyřešit časovou kolizi.    

    

KD souhlasí s následujícími zahraničními cestami učitelů PF: 

na vědomí – před jednáním KD schváleno děkanem: 

-   Prof. Jelínek, PEVŠ Bratislava, jednání o vydání mezinárodní monografie, 14. 12. 2017,  

vše  Progres Q02, pojištění PF UK 

další cesty:  

-    Prof. Karfíková, Moskva, konference, 14. – 17. 1. 2018, vše Progres Q02, pojištění PF UK; 

-    Prof. Gerloch, UKo Bratislava, 21. – 23. 2. 2018, vše Progres Q04, pojištění PF UK; 

-    Doc. Maršálek, , UKo Bratislava, 21. – 23. 2. 2018, vše Progres Q04, pojištění PF UK; 

-    Dr. Svobodová, Varšava, seminář, 21. – 23. 2. 2018, vše Progres Q02, pojištění PF UK; 

-    Doc. Kühn, Soul, kongres, 16. – 23. 6. 2018, vše Progres Q04, pojištění PF UK 

 

 

   Závěrem jednání KD děkan popřál členům kolegia pohodové vánoce a úspěšný rok 2018 – 

rok 670. výročí vzniku Univerzity Karlovy a 100. výročí vzniku Československa. 

 

Zapsal JUDr. Jiří Hřebejk, Ph.D., tajemník fakulty 

Schválil Prof. JUDr. Jan Kuklík, DrSc., děkan fakulty 

 

 


